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Şeful ANAF, despre comertul online: Avem niste stegulete rosii care s-au aprins

acolo

Presedintele Agentiei Nationale de Administrare Fiscala (ANAF), Lucian  Heius, a declarat joi ca vin deja

date de la firmele de curierat, care  încep sa depuna declaratia 395 - existând "niste semne mari de 

întrebare, niste stegulete rosii care s-au aprins acolo, ca sunt înca  multe lucruri care nu sunt în regula" la

comertul online.

"Nu pot si nu-mi permit, cu cei circa 600 de inspectori de antifrauda pe  care-i am, sa pierd vremea începând si

numarând la un magazin din colt  câti bani are în casa de marcat - si fara sa ma uit, sa vad daca în  RO-eTransport

si-au luat sau nu si-au luat, cei care stim noi ca fac  evaziune fiscala, codul, daca si-au înregistrat facturile, fara sa

ne  uitam în datele, ca deja ne vin, de la firmele care fac curierat si care  deja încep sa depuna declaratia 395. Deja

avem niste semne mari de  întrebare, niste stegulete rosii care s-au aprins acolo, ca sunt înca  multe lucruri care nu

sunt în regula la acest comert online, fara sa ne  uitam la alte zone unde este mare, mare evaziune fiscala - si unde, 

poate, din diverse motive, nu s-a facut cât trebuia sa se faca - si  acolo trebuie sa ne ducem. Dar, în acelasi timp, sa

nu-si imagineze  cineva ca nu suntem cu ochii si pe restul, ce se întâmpla. Fiecare  trebuie sa înteleaga ca esti mai

mic sau esti mai mare, trebuie sa  respecti legile din tara asta - si asta este bine si pentru tine, ca si  companie", a

mentionat Lucian Heius, la Conferinta Anuala de Taxe PwC  România.

În opinia sa, cu cât actele de inspectie fiscala vor fi de o calitate  mai buna, cu atât se va descuraja fenomenul de

evaziune fiscala.

"Cu cât vom reusi noi sa facem inspectia fiscala mai eficienta, cu cât  actele de inspectie fiscala vor fi de o calitate

mai buna, cu atât se va  descuraja fenomenul de evaziune fiscala si, implicit, va creste  conformarea voluntara. Nu

sunt de acord cu modul în care s-a întâmplat  sau se întâmpla în multe situatii - noi sa alergam dupa cel care face 

evaziunea fiscala. El sa tot faca, noi sa tot alergam sa-l prindem,  poate îl prindem, poate nu-l prindem. Nu-i

normal asa. Trebuie sa cream  niste mecanisme structurale care sa descurajeze evaziunea fiscala si, în  acelasi timp,

sa înteleaga cel care este predispus sau se gândeste s-o  faca ca suntem pregatiti sa-l prindem si fizic, atunci când

se întâmpla -  si când o face si sa-l identificam, fie prin mijloacele care ne permite  codul fiscal, codul de

procedura, fie controlând veniturile fiscale  personale si identificând pe cei care nu pot sa-si justifice veniturile 

obtinute. Trebuie sa mergem pe toate aceste trei canale ca sa avem  într-adevar eficienta si sa reducem acest

fenomen care exista. Eu nu  cred, în schimb, ca este asa mare cum ne place la toti sa spunem ca  este", a mai spus

Lucian Heius.
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